
 1 

P r o t o k ó ł  Nr XXIII/16 
z sesji Rady Gminy Skoroszyce 
z dnia 28 października 2016 r. 

 
      Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Henryk Sokołowski w obecności 14 
radnych (brak radnego Krzysztofa Jagusza) otworzył sesję, przywitał wszystkich 
zebranych i przedstawił porządek obrad, do którego zaproponował zmianę. W 
związku z przybyciem dyrektorów szkół  w gminie przedstawił propozycje  
rozszerzenie punktu 13 o debatę nt. reformy oświatowej w naszej gminie. 
 
Przedstawił propozycje pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Zatem porządek obrad przedstawiał się w następującej kolejności: 
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje radnych. 
4. Informacja z pracy Wójta za okres od poprzedniej  sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Powiatu Nyskiego na dofinansowanie zadania inwestycyjnego 
polegającego na budowie chodnika w miejscowości Czarnolas przy drodze 
powiatowej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla powiatu Nyskiego na remont chodnika w miejscowości Brzeziny 
przy drodze powiatowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek od nieruchomości  na 
2017 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi administracyjnej, 

finansowej      i organizacyjnej dla placówek oświatowych prowadzonych przez 
Gminę Skoroszyce. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnemu Zespołowi Ekonomiczno 
– Administracyjnemu Szkół i Przedszkoli w Skoroszycach. 

13. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2015/2016    
w Gminie Skoroszyce, oraz debata o reformie oświatowej w gminie. 

14. Analiza oświadczeń majątkowych radnych za 2015 rok. 
15. Odpowiedzi na interpelacje. 
16. Zapytania i wolne wnioski. 
17. Zakończenie sesji. 
 
Ad 2 
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za” bez 
odczytywania. 
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Ad 3 
 
Nie zgłoszono żadnych interpelacji. 
 
Ad 4 
 
Informacja p. Wójt z pracy za okres od ostatniej sesji. 
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Praca Wójta Gm. od 29.09.16 r. do 27.10.16 r. 

Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, Państwo Radni, Sołtysi, Pracownicy 
Samorządowi, proszę, pozwólcie, że przedstawię sprawozdanie z pracy Wójta Gm. za 
czasokres od ostatniej sesji, czyli 29.09.16 r. po dziś dzień, czyli 28.10.16 r. 

30.09.16 r. 

Odbyła się rozprawa w Sądzie Rej w Opolu, Wydział V Gospodarczy z powództwa Gm. 
Skoroszyce przeciwko Agnieszce Nosal z domu Warzocha. Ponieważ Firma SKORPAL 
nigdy nie zapłaciła Gm. Skoroszyce czynszu dzierżawnego za dwuletnie użytkowanie 
terenu przy ul. Łąkowej 1 w Skoroszycach, żądamy w sumie 64 156,15 zł z tytułu 
szkody jaką wyrządziła gminie Spółka Skorpal, którą kierowała jako Prezes Zarządu.  

3.10.16 r. 

• Odbył się odbiór inwestycji budowy kanalizacji sanitarnej na ul. Szkolnej          
w Chróścinie. Ze str. zamawiającego: Zastępca Wójta B. Rudkowski, Inspektor 
I. Bil- Kubicka, Kier. M. Ostachowska – Błoch, Inspektor nadzoru 
inwestorskiego Marek Mazur. 

• Spotkałam się z Członkiem Zarządu Powiatu P. A. Baran w sprawie 
uporządkowania terenu na ul. Łąkowej 1 w Skoroszycach po działalności 
SKORPALu. Powiadomiono mnie, że być może, nie uda się zrealizować 
wcześniejszych zamierzeń dotyczących planowanego wywozu odpadów w 2016 
r. w ramach wywozu zastępczego. Otrzymałam odp. od Starostwa Nyskiego na 
pismo dot. planów starostwa w sprawie wykonania wywozu zastępczego            
w 2016 r. odpadów po firmie SKRPAL. Obecnie trwają rozmowy z 2 dużymi 
firmami w tej sprawie, jednak odpad ma duża zawartość chloru i jego 
zagospodarowanie wymaga innych rozwiązań, czyli udziału firmy mającej duże 
doświadczenie w produkcji paliw alternatywnych. Starosta przeznaczył 60 000 
zł. 

• Wystąpiliśmy z wnioskiem o dotację celową do Starostwa Nyskiego na 
dofinansowanie 2 zad.: konserwacja rowów gminnych, i nasadzenia na 
gminnych ternach zielonych. 

• Podpisałam umowę na pełnienie nadzoru autorskiego na zad. „Budowa 
kanalizacji sanitarnej  z przyłączami, przepompownia ścieków z zasilaniem 
energetycznym  i wodnym w ul. Szkolnej w Chróścinie, kwota brutto 800,00 zł. 

4.10.16 r. 

Uczestniczyłam w spotkaniu Zw. Gm. Śląska Opolskiego. Dotyczyło ono stanowiska   
w sprawie przyłączenia do Opola terenów gmin Dobrzeń, Dąbrowa, Prószków, 
Komprachcice i Turawa. Samorządowcy przedstawili plusy i minusy reformy oświaty. 

6.10.16 r. 
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• Odbyła się konferencja dyrektorów placówek oświatowych z terenu naszej 
gminy w związku z nowym rokiem szkolnym, zmianami w prawie oświatowym 
i reformą oświaty, założeniami do budżetu. 

• Odbyła się konferencja Euroregionu Pradziad, na której był P. Wójt B. 
Rudkowski. 

7.10.16 r. 

Zawarłam umowę dzierżawy z firmą „Bioagra” Spół. Akcyjna na płytę dawnego 
lotniska na pow. 3,4509 ha, okres umowy 3.10.16 r. do 31.01.17 r., kwota netto za 
miesiąc 2 070,54 zł, Dzierżawca zobowiązuje się w trakcie trwania umowy uzupełniać 
na bieżąco ubytki w dr dojazdowej 645/19 i wzdłuż działki nr 645/8 do płyty lotniska, 
a po zakończeniu umowy pozostawić drogę dojazdową w stanie nie gorszym jak           
w dniu przekazania, pod rygorem wpłaty na konto gminy kwoty 15 000 zł tytułem 
zastępczego wykonania obowiązku dzierżawcy naprawienia drogi. 

10.10.16 r. 

• Zostały zamontowane barierki wzdłuż ul. Powstańców Śl. w Skoroszycach za 
mostem kolejowym dla poprawy bezpieczeństwa pieszych. 

• W Sidzinie wykonano nasadzenia krzewów wzdłuż parkanu przy Domu 
Kultury. 

11.10.16 r. 

• Spotkałam się z Prezes PKS B. Juralewicz w sprawie dalszej współpracy 
dotyczącej przewozu uczniów. 

• Na zaproszenia Starosty Nyskiego Cz. Biłobrana uczestniczyłam w Święcie 
Komisji Edukacji Narodowej w Nyskim Domu Kultury.  

12.10.16 r. 

• Podpisałam umowę na wykonanie zabezpieczeń śniegowych na budynku UG, 
kwota 7 890,00 zł brutto, termin 28.10.16 r. 

• Z okazji Dnia  Edukacji Narodowej  przyznałam wyróżniającym się w swej 
pracy dydaktyczno - wychowawczej nauczycielom Nagrodę Wójta, więcej na 
fanpage’u gminy.  

13.10.16 r. 

• Podpisałam akt notarialny na sprzedaż działki w Skoroszycach, kwota 5 000 zł. 

• Zawarłam umowę z Pawłem Bisem, firma BUDBIS, Konradowa 1A, 303 Nysa 
na wykonanie dróg na os. Tumbewa, dz. nr 158/10, 157/9, cz.158/5, cz.159/10, 
nawierzchnia asfaltowa, termin 15.11.16 r., cena 79 282,11, zł brutto. 
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16.10.16 r. 

Uczestniczyłam w uroczystości nadania chorągwi Bractwu Św. Jana Pawła II. Miała 
ona miejsce w kościele parafialnym w Chróścinie. 

 

18.10.16 r. 

• Podpisałam umowę z inwestorem P. T. Jodłowskim dotyczącą zasad 
odpłatnego przeniesienia na rzecz gminy prawa własności do sieci 
wodociągowej. Gmina nabywa sieć wodociągową za kwotę 7 600 zł, co stanowi 
uzgodnionych kosztów nie więcej niż 80 zł za 1 metr sieci odcinka 95 metrów, 
termin wykonania 29.12.16 r., wynagrodzenie płatne do 30.12.16 r. 

• Obradowała Komisja Mieszkaniowa. 

19, 20,24.10.16 r. 

W tych dniach kolejno obradowały komisje: K. Budżetowa, K. Oświaty…, K. Rolna 

21.10.16 r. 

Uczestniczyłam w konferencji Nys. Reg. Izby Gospodarczej. Spotkanie dotyczyło 
grupy zakupowej energii elektrycznej, wsparcia dla biznesu i przedsiębiorczości           
w pow. nyskim. 

20.10.16 r. 

• Złożone zostało zamówienie na dostawę 25 t kruszywa na umocnienie drogi          
w Brzezinach, koszt 902 zł. 

• Podpisałam umowę z Kamilem Kołaczkiem na remont kuchni w świetlicy          
w Makowicach, termin do 30.10.16 r., kwota 3 241 zł brutto. 

22.10.16 r. 

Odbyły się obchody dnia św. Huberta, patrona jeźdźców, leśników i myśliwych. 
Uroczystość odbyła się w m. Czarnolas. Dziękuję za zaangażowanie Sołtysa                     
z Czarnolasu Jana Helebrandta wraz z Radą Sołecką, Grzegorza Mazurka. Dziękuję 
paniom z Koła Kobiet w Czarnolasie i wszystkim, którzy zaangażowali się                     
w organizację tej uroczystości. 

25.10.16 r. 

• Podpisałam umowę z firmą Biel- Bud Mariuszem Bielą na wykonanie 
modernizacji nawierzchni drogowej 160 m2 drogi wewnętrznej, dz nr 293/1, 
termin do 15.12.16 r., kwota 25 708,80 ł brutto (fundusz sołecki) i wykonanie 
odbudowy 295 m2 dr wewnętrznej dz nr 293/1, kwota brutto 39 998,80 zł        
w tym samym terminie. 
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• Podpisana została umowa z firmą Scanlaser Pracownią Badań i technik 
Pomiarowych Sp. z o. o reprezentowaną przez Halina Wronę prezesa zarządu 
na wykonanie kontroli wieloletniej obiektów budowlanych- dróg gminnych      
w liczbie 52 wraz z założeniem książek w liczbie 27 , kwota 5 904,00 zł brutto, 
termin 2.12.16 r. 

• Spotkałam się z Powiatowym Komendantem Policji P. Smoleniem w sprawie 
współpracy i patroli policji w Gm. Skoroszyce i z członkiem zarządu powiatu D. 
Palimąką. Rozmowa dotyczyła inwestycji na drogach powiatowych w naszej 
gminie, to w związku z interpelacjami radnych K. Winnika i J. Klimas. 

• W tym dniu odbyła się także uroczystość Złotych Godów, więcej na fanpage’u 
gminy. 

• Opolski Związek Rolników i Organizacji Społecznych (OZRiOS) zorganizował 
w dniu 25 października 2016 roku kongres pn. „Kobiety zmieniają polską 
wieś”. Imprezę zorganizowano w Centrum Wystawienniczo – Kongresowym w 
Opolu. Nagrodę honorową „Za zasługi dla woj. opolskiego” otrzymało KGW 
„Mak” z Makowic, a P. Anna Słowiak została „Super Szefową”. Gratulujemy. 

 

26.10.16 r. 

• Otrzymałam protokół ze spotkania przedstawicieli gmin w sprawie Schroniska 
dla Bezdomnych Zwierząt w Konradowej. Został przyjęty budżet na rok 2017, 
udział Gm. Skoroszyce to 14 920, 23 zł. 

• Złożyłam wizytę w towarzystwie Przew. RG i Pani Kier. USC Państwu J i A 
Mikom oraz Państwu Kaletkom z okazji jubileuszów długoletniego pożycia 
małżeńskiego. 

• Na Łąkowej 1 w Skoroszycach miało miejsce kolejne spotkanie w związku           
z wywozem następnej 3 transzy zgromadzonych przez SKORPAL odpadów. 

27.10.16 r. 

• Uczestniczyłam w spotkaniu z przedstawicielami JST z Wojewodą Opolskim. 

• Podpisałam umowę na przedmiar i kosztorys inwestorski oraz aktualizację do 
obecnego poziomu cen dla projektu „Budowa kanalizacji sanitarnej dla Sidziny          
i Giełczyc - etap 1, termin 31.10.16 r., wykonawca Krzysztof Lis, firma „Alfa-
NET” Nysa, ul. Długosza 58, cena 3 500,00 zł brutto.  

28.10.16 r. 

Zaprosiłam do złożenia oferty na dostawę elementów drewnianych na budowę wiaty 
rekreacyjnej w Skoroszycach w ramach rewitalizacji parku, termin 18.11.16 r. 

 
Do przedstawionego sprawozdania pytanie zadał: 
 
Przew. RG – w jakim celu spotkała się Komisja Mieszkaniowa ? 
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p. Wójt – jest bardzo dużo podań o przydzielenie mieszkań socjalnych. W zasobie 
gminnym posiadamy 2 mieszkania na ewentualne przydzielenie, ale jest problem. 
Wszyscy ci, którzy ubiegają o te mieszkania  są dłużnikami gminy, a co gorsze 
uważają, że ich zobowiązania należy anulować, bo nie mają z czego płacić,            
a wiem, że pracują. Zalegają z płatnościami podatków i w opłatach za śmieci.  Po 
rozmowach pojawiły się pierwsze efekty.  Chodzi przede wszystkim  o to, żeby 
zminimalizować zaległości. Zależy mi bardzo na współpracy z tymi mieszkańcami. 
Niestety niewielu  chce współpracować. 
 
Doszedł radny Jagusz, od tej pory uczestniczyło 15 radnych. 
 
Ad 5 
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  był 
szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany. Chodzi 
o zapisy, które muszą być dostosowane do planowanych zmian w budżecie gminy na 
2016 rok. 
Nie zgłoszono pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał 
pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXIII/155/2016 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej. 
 
Ad 6 
 
Do projektu zmian w budżecie gminy na 2016 rok, p. Skarbnik wyjaśniła, że 
ściągamy z budżetu 2 500 000 zł na kanalizację do Sidziny, ponieważ dopiero trwa 
nabór wniosków na środki unijne, dlatego zadanie nie będzie mogło być nawet 
rozpoczęte w tym roku, nie wiemy czy otrzymamy dofinansowanie. Ponadto           
w budżecie pozostanie kwota 10 000 zł, która miała być na przeprojektowanie 
dokumentacji.  
W sprawie pieca c.o. w Szkole w Sidzinie. Jest po remoncie i działa, ale nie 
2wiadomo jak długo popracuje. 
 
p. Wójt -  w kilku zdaniach powiedziała, że prace nad  wnioskiem o dofinansowanie 
budowy kanalizacji kończącej pierwszy etap do Sidziny trwają, mamy wsparcie      
w Urzędzie Marszałkowskim, również mieszkańcy Sidziny chcą kanalizacji. 
Gdybyśmy otrzymali dofinansowanie, to byłoby to na poziomie 63,63 %  kosztów 
kwalifikowanych tego zadania. Najwyższy poziom dofinansowania jaki moglibyśmy 
uzyskać to 2 miliony złotych. 
 
Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXIII/156/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2016 rok. 
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Ad 7 
 
Projekt uchwały w sprawie dotacji do budowy chodnika w Czarnolasie był 
omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, nie było pytań, 
zatem przewodniczący  przedstawił projekt uchwały i poddał pod glosowanie, 
przyjęto jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXIII/157/2016 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nyskiego na dofinansowanie zadania 
inwestycyjnego polegającego na budowie chodnika w miejscowości Czarnolas 
przy drodze powiatowej. 
 
Ad 8 
 
Projekt uchwały w sprawie dotacji na kontynuacje budowy chodnika w Brzezinach 
był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany. 
 
Radny Jagusz – zapytał, czy podczas prowadzenia prac przy chodniku będzie można 
wnieść uwagi do zakresu prac, żebyśmy mogli włączyć się na etapie samej budowy, 
bo mamy już złe doświadczenia z poprzednich prac. 
 
p. Wójt –  będzie to możliwe. 
 
Więcej pytań nie było, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał 
pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXIII/158/2016 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla powiatu Nyskiego na remont chodnika w 
miejscowości Brzeziny przy drodze powiatowej. 
 
W związku z przybyciem dyrektorów szkół z Gminy Skoroszyce, został omówiony  
pkt 13 porządku obrad. 
 
Ad 13 
 
Przew. RG - poprosił dyrektorów o przedstawienie sytuacji w poszczególnych 
szkołach w związku z ogłoszeniem przez p. Minister Zalewską  reformę oświatową. 
Na początek poprosił o zabranie głosu p. zastępcę dyrektora Zespołu Szkół              
w Skoroszycach p. Annę Dzierża, aby w kilku słowach powiedziała jaka jest baza, 
jak to się będzie w perspektywie przedstawiało, czy będzie wystarczająca ilość 
nauczycieli do poszczególnych przedmiotów. 
 
p. Anna Dzierża z-ca dyr. Zespołu Szkół w Skoroszycach -  w szkole prowadzone są 
rozmowy nt. planowanej reformy oświatowej, rozmowy są trudne, bo wiążą się          
z ewentualną utratą etatów przez pewną grupę nauczycieli. 
 
Radny Kaczmarczyk – słuchając p. Minister Zalewskiej, która mówi, że nie będzie 
żadnych zwolnień nauczycieli, a p. mówi, że to jest możliwe, więc jak to będzie ? 
ilu nauczycieli straciłoby pracę ? 
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p. Dzierża, - jeszcze w przyszłym roku nikt, ale w perspektywie na pewno kilkoro. 
Sal lekcyjnych na pewno nam starczy, bazę mamy dobrą, ale należy uzupełnić        
w pomoce dydaktyczne. 
 
Następnie głos zabrała p. Anna Harasiuk – Dyrektor Zespołu Szkolno – 
Przedszkolnego w Sidzinie. 
 
p. Anna Harasiuk  – my cieszymy się, że nasze dzieci pozostaną w naszej szkole. 
Obiekt będzie bardziej wykorzystany. Szkoła nasza zakwalifikowała się                    
i uczestniczy w programie unijnym, który będzie prowadzony przez 2 lata szkolne. 
Wartość projektu to  1 400 000 zł, uczniowie jeżdżą na darmowe wycieczki, 
otrzymujemy ładne pomoce naukowe, na kwotę ok. 120 000 zł. Uczniowie już 
skorzystali z jednego wyjazdu, a będą  jeszcze 2 obozy. W ramach tego projektu 
prowadzone są zajęcia dla dzieci, również pozaszkolne oraz szkolenia dla 
nauczycieli, 
 
przew. RG – czy szkoła będzie przygotowana w na reformę, czy wystarczy sal 
lekcyjnych i pomocy naukowych, 
 
p. Harasiuk – sal dydaktycznych nam jak najbardziej wystarczy, ale pracownie 
matematyczno – przyrodnicze muszą być tylko doposażone, natomiast pracownia 
fizyko – chemiczna musi być odtworzona, 
 
przew. RG – jak przedstawiały się wyniki sprawdzianów szóstoklasistów, czy dużo 
uczniów odeszło do innych gimnazjów ? 
 
p. Harasiuk – wyniki sprawdzianów były najlepsze w gminie, a nawet wyższe od 
powiatowych i wojewódzkich. Kilku uczniów wybrało inne gimnazja, ale mniej          
w porównaniu z rokiem ubiegłym. 
 
Następnie głos zabrała p. Krystyna Kozera – Dyrektor Zespołu Szkolno – 
Przedszkolnego w Chróścinie. 
 
p. Kozera – jeżeli chodzi wyniki sprawdzianu z matematyki, to wynik z matematyki 
ze Szkoły Podstawowej z Chróściny, a nie z Sidziny był najwyższy w województwie, 
powiecie i gminie. 
W sprawie reformy oświatowej czekającej naszą szkołę, to mogę powiedzieć, że     
w naszej szkole  baza jest bardzo dobra i na pewno wystarczająca, nawet              
biorąc pod uwagę  pomieszczenia dla przedszkola. Dokonałam analizy 
wykształcenia nauczycieli pod kątem przedmiotów do reformy, okazało się, że 
byłby nam potrzebny jedynie nauczyciel fizyki. Jeżeli chodzi o wyposażenie 
gabinetu biologiczno –chemicznego i matematyczno – fizycznego, to trzeba będzie 
je wyposażyć od podstaw, 
 
Przew. RG – będąc ostatnio w Szkole Chróścinie zauważyłem, że budynek wymaga 
remontu. Wewnątrz jest bardzo dobrze, ale elewacja wymaga remontu, 
 
p. Kozera – tak, to są nasze bolączki. Przed wykonaniem elewacji trzeba byłoby na 
początek wymienić centralne ogrzewanie, ocieplić dach, a na końcu wykonać 
elewację. 
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Radny Filas – w sprawie wyniku ze sprawdzianu z matematyki, który był bardzo 
dobry, jak wszyscy słyszeliśmy. Wiemy, że matematyka, to „pieta Achillesowa” 
generalnie, chciałem w związku z tym zapytać, aby wzmocnić te pozytywne 
tendencje, czy zatem  materialne wzmocnienie tych dobrych chęci było ? 
 
p. Kozera – tak, było. 
 
Przyszła kolej na Makowice, które reprezentowała p. Dyrektor Szkoły Podstawowej 
p. Halina Robak. 
 
Przew. RG – zapytał co dzieje się w Makowicach, jak przedstawia się sprawa 
lokalowa, nauczania itp., czy dzieci przybywa w szkole ? 
 
p. Robak -  w Makowicach dzieje się b. dobrze, nie ma większych problemów, 
jedyny problem, jaki p. przewodniczący zauważył, to mało uczniów. W Szkole 
mamy 3 oddziały szkolne i oddział przedszkolny, który liczy 13 dzieci. Nauczyciele 
nasi pracują z wielkim zaangażowaniem, z własnej inicjatywy rozdzielają zajęcia, 
aby móc lepiej realizować podstawę programową. Każdy nauczyciel, aby utrzymać 
dobre wyniki nauczania prowadzi dodatkowe zajęcia.  
Wiem, że ekonomia  bardzo się liczy, ale nie można myśleć tylko w ten sposób. Są 
inne sprawy równie ważne, a zaangażowanie nauczycieli i rodziców na rzecz szkoły 
jest bardzo duże i to też się liczy. Uczniowie na miarę swoich możliwości osiągają 
dobre wyniki nauczania, bo trzeba również wziąć pod uwagę fakt, że w małej 
grupie, jeśli są uczniowie z orzeczeniami, to będzie to bardzo rzutowało na średnią 
klasy, szkoły. Chcę tu podkreślić, że nie tylko wyniki się liczą, bo dzieci 
przyjmowane są do wszystkich gimnazjów, nie ma z tym problemu 
 
Radny Kaczmarczyk – jak wejdzie reforma, będą szkoły z klasami 1 – 8, to czy 
Szkoła w Makowicach z 25 uczniami, to dobry pomysł ? Jak pani to widzi ? 
 
p. Robak – jeszcze tej reformy nie ma, ale gdyby  weszła w życie, podjęlibyśmy 
temat szkoły ośmioklasowej. 
 
Radna Słowiak – p. dyrektor nic nie powiedziała na temat zaangażowania rodziców 
w utrzymaniu budynku,  
 
p. Robak – potwierdzam wielkie zaangażowanie rodziców w sprawy szkoły. Wiele 
prac wykonują we własnym zakresie, za swoje pieniądze. Wymalowano 2 sale 
dydaktyczne i  pomieszczenie, w którym znajduje się przedszkole. Koszt remontu 
dwóch sal, to ok. 3 160 zł. Wiele prac było właśnie przy zaangażowaniu rodziców,  
we współudziale gminy.  Dzięki władzom gminnym otrzymaliśmy środki na wymianę 
podłogi, na zamontowanie nowoczesnych lamp. Cieszymy się, że chcecie państwo 
pomagać naszej szkole. 
 
Przew. RG – zobaczymy jak to będzie, ale we wrześniu przyszłego roku będzie już 
nowa rzeczywistość z siódmą klasą i bardziej nas interesuje, co zrobi p. Minister 
Zalewska, jakie środki na to przeznaczy. 
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Radna Rogalińska – myślę, pani dyrektor jest bardzo skromna i nie mówi                 
o osiągnięciach uczniów, a ja uważam, że Szkoła w Makowicach zasługuje na 
wielkie brawa za to, że uczniowie mimo wszystko mają osiągnięcia w nauce, że nie 
odbiegają od większych szkół. 
 
p. Robak – podziękowała za tę uwagę radnej Rogalińskiej, powiedziała, że nie 
wypada się chwalić, ale to prawda, bo trud nauczycieli włożony w przygotowanie 
uczniów, zwłaszcza jeśli w klasie są uczniowie z orzeczeniami, procentuje i daje 
efekty. Nie wszystko można przekładać tylko na wydatki. 
 
Radny Kaczmarczyk – to prawda, ale proszę porównać wydatki na inne szkoły i na 
szkołę w Makowicach. Swego czasu w Starym Grodkowie była podobna sytuacja, bo 
przy stanie 23 uczniów, mieszkańcy sami zdecydowali o likwidacji tej szkoły.         
W przypadku obecnej sytuacji liczby nie kłamią, a ekonomia w tych czasach liczy 
się bardzo. 
 
p. Robak – nie kwestionuję tego i dlatego życzę państwu dobrych decyzji na 
przyszłość, liczę, że wspólnymi siłami znajdziemy wyjście z tej trudnej sytuacji. 
 
p. Rudkowski – przysłuchując się dyskusji o dalszych losach reformy oświaty          
w naszej gminie, wydaje mi się, że nie możemy podchodzić do sprawy  tylko pod 
względem tego co nam się opłaca, a co nie. Nie ulega wątpliwości, że należy się                    
w najbliższym czasie sprawą zająć i znaleźć „złoty środek” na tę sytuację, 
 
Radny Kaczmarczyk – nie myślimy tutaj o całkowitej likwidacji tej szkoły, ale 
może coś innego.  
Zwrócił się do p. Dzierży z zapytaniem, czy jest wiadomo, ilu uczniów z klas 
szóstych poprzedniego roku szkolnego odeszło do innych gimnazjów? 
 
p. Dzierża – ze Szkoły w Chróścinie przyszli wszyscy, z Sidziny odeszło 5 uczniów,     
z Makowic 2, ze Skoroszyc 1 uczennica, która wyjechała z tego terenu. 
 
Przew. RG - ta dyskusja  teraz była bardzo potrzebna, bo czekają nas trudne 
sprawy zarówno dla władzy uchwałodawczej, jak i wykonawczej, na pewno nie jest 
za wcześnie na to, aby zacząć już rozmawiać na ten temat, bo obowiązują nas 
pewne terminy, do  ewentualnego zamiaru do dalszych działań. Uciec przed 
tematem się nie da, bo reforma oświaty na pewno nastąpi i musimy myśleć jak to 
będzie u nas funkcjonowało. 
 
Radna Słowiak -  myślę, że p. Wójt i p. Kosecki powinni przygotować dokumenty     
i symulację kosztów, ewentualnej  sieci szkół, a następnie z tym przyjść do 
rodziców tych uczniów, bo my będziemy się szarpać, dyskutować, a to rodzice 
powinni usłyszeć, co się planuje. Ja wiem, ze w ostateczności, to jest siła 
głosowania tych  spraw na sesji, ale powinniśmy poznać wszystkie argumenty. My 
chcielibyśmy szkołę z klasami 1 – 8, a jeśli nie, to dlaczego i jakie to byłyby 
wszystkie  koszty w różnych wariantach. 
 
p. Wójt – zgadzam się z panią radną, że należy wpierw przygotować materiały do 
dyskusji, symulacje kosztów i to już zostało postanowione. Materiały symulujące 
alternatywne rozwiązania zostaną przedstawione przed podjęciem ostatecznej 
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decyzji. Każdy aspekt sprawy jest ważny. I ekonomia, i sprawy społeczeństwa .Na 
komisjach  wnioskowaliście państwo o przygotowanie odpowiednich materiałów i to 
się zadzieje, jeśli już będą, to będziemy szukać optymalnego rozwiązania.. 
 
Na tym temat został wyczerpany, nie zgłoszono więcej tematów do dyskusji. 
Przewodniczący podziękował paniom dyrektorkom placówek naszej gminy za 
przybycie na sesje i podzielenie się sprawami swoich Szkół. 
 
Ad 9 
 
Ubył radny Krzysztof Bryła, w sesji uczestniczyło  od tego momentu 14 radnych. 
 
Przew. RG – powiedział, że temat był bardzo szczegółowo przepracowany na 
wszystkich komisjach, p. Wójt uwzględniła pewne propozycje i po autopoprawkach 
przedstawiła nowy projekt uchwały z już uwzględnionymi propozycjami. Mamy 
również wydruk z górnymi stawkami podatku ogłoszonymi przez Ministerstwo 
Finansów. 
Temat podatków to zawsze temat bardzo trudny, a szczególnie w przypadku 
podatku od tzw. stodół, za które są obciążani nasi starsi, byli  rolnicy. Pani Wójt 
sugerowała wcześniej stawkę 4,00 zł, ale uwzględniła propozycje komisji i  w 
projekcie uchwały mamy  stawkę 3,90 zł.  
Przewodniczący zachęcił do dyskusji nad projektem stawek podatku. 
 
Radny Kaczmarczyk – odnosząc się to tych propozycji, co p. Wójt przedstawiła       
w nowym projekcie uchwały, to w moim przypadku, przy takiej podwyżce 
płaciłbym ok. 100,00 zł więcej niż dotychczas. Dlaczego rolnik, który prowadził 
działalność, produkcję, teraz przechodząc na emeryturę, jakby za karę, że ma 
jeszcze te obory, stodoły ma płacić jeszcze więcej, kogo na to stać ? nie chcę się 
porównywać z rolnikami, ale podatki dla emerytów mamy horrendalne. Mnie będzie 
jeszcze stać na zapłatę, ale ilu nie będzie mogło zapłacić ? Dlatego jestem za 
pozostawienie stawki dotychczasowej 3, 63 zł. 
 
Przew. – rozumiem, że jest to propozycja Komisji Rolnej. 
 
Radny Filas – na Komisji Budżetowej podnosiłem kilka kwestii w tym temacie, 
chociaż wydaje mi się, że propozycja stawki w tym przypadku była wyższa, niż ta, 
którą  otrzymaliśmy przed sesją, ale zdążyłem się z propozycją już zapoznać. Pani 
Wójt na posiedzeniu Komisji powiedziała, że koronnym argumentem podwyższenia 
tej stawki było to, że jest bałagan, straszące stodoły itp., a jak będzie większa 
stawka, to mieszkańcy zaczną dbać o swoje obejścia. Zrobiłem rozeznanie i pewną 
symulację w tym temacie. Średnia wielkość takiej stodoły to ok. 300 m2, rozebrać 
się tego tak nie da, bo większość to obiekty zabytkowe, więc trzeba mieć 
zezwolenie od Konserwatora Zabytków. A co jeśli nie otrzyma takiego zezwolenia? 
Ale jeśli już to zezwolenie będzie  miał, to  sam rolnik emeryt tego nie rozbierze 
na własną rękę. Może wynająć jakichś dwóch kloszardów spod sklepu do tej 
rozbiórki, ale za  to mogłyby go czekać sankcje karne za samowolę budowlaną, nie 
mówiąc już o tym, że gdyby się coś stało, np. spadłaby komuś cegła na głowę, to    
w takim przypadku mógłby pójść siedzieć lub płacić rentę temu człowiekowi do 
końca życia.  Więc, żeby rozebrać tę starą musi wynająć firmę, a to są duże 
pieniądze, wiem, bo zrobiłem również rozeznanie wśród firm działających              
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w naszym regionie. Zapytałem, za jaką kwotę wykonaliby rozbiórkę stodoły średnio 
takiej ok. 300 m2  włącznie z uprzątnięciem terenu, bo rozumiem, że nie chodzi p 
wrzucenie granatu i rozwalenie, ale że intencją p. Wójt było uprzątnięcie terenu, a 
nie tylko podniesienie podatku, bo jak tę stodołę rozwali, to już nie będzie 
podatku, a teren będzie dalej nieuporządkowany. Więc koszt tego przedsięwzięcia  
około 12 000 zł średnio. Tych ludzi nie stać na wydanie jednorazowo takich 
pieniędzy. Idąc tym tokiem myślenia, mówiąc o kasie gminnej, to powinniśmy 
solidarnie ponosić koszty podwyżek, bo większość z nas nie ma takiego problemu, 
jak rolnicy emeryci. W tych przedstawionych propozycjach przez p. Wójt podwyżka 
nie dotyczyła budynków mieszkalnych. Tych od stodółek jest niewielu, a każdy 
gdzieś przecież mieszka. Ludzie generalnie nie lubią podwyższenia podatków. 
Rozumiem intencję, bo takiemu  wyborcy  przy urnie może ręka zadrżeć przed 
wrzuceniem karty, bo mu władza,  podatki podnosiła, a jak podniesie niewielkiej 
liczbie mieszkańców, to nic się nie stanie. 
Wobec powyższego proponuję ponieść  ciężar podwyżek wszystkim, solidarnie tyle 
ile się da, bo reprezentujemy wszystkich mieszkańców gminy, nie tylko 
poszczególnych wyborców. Pani Skarbnik nam to wyliczy, ile to będzie. Podnieśmy 
po parę groszy, powiedzmy o 5 groszy, ale tyle ile się da i ponieśmy ten ciężar  
wszyscy na plecach, taka jest moja propozycja, 
 
Przew. RG – w tym przypadku można byłoby podnieść ewentualnie o 1 grosz, bo to 
byłaby już maksymalna stawka ogłoszona przez Ministra Finansów, 
 
Radny Filas – to niech będzie o ten 1 grosz, na stawkę 0,75 zł. W sumie to pewnie 
wyjdzie na takie same środki do budżetu,  
 
p. Wójt – panie przewodniczący,  proponując państwu  pod dyskusję takie stawki,   
a nie inne, przedstawiałam zespół argumentów. Jednym z tego zespołu 
argumentów, nie, jak pan przekonywał radnych, koronnym argumentem, ale 
jednym z argumentów było to, że podniesie się estetykę gminy, jeżeli 
podwyższymy tę stawkę. Natomiast moim koronnym argumentem, na który pan      
w ogóle nie zwrócił uwagi, było to, że jesteśmy wśród innych gmin, że chcę równać 
do tych gmin, z których winniśmy brać przykład, a do których to państwo nas 
porównujecie. Pokazywałam państwu zestawienia ujęte w tabelach, jakie  podatki 
są w innych gminach, jak dalece odbiegamy od tych gmin, do których chcemy  
równać. 
W drugiej kwestii chciałam powiedzieć, bo sugerował pan, żeby opodatkować  
wszystkich o 5 groszy, otóż to nie pan, nie ja, nie przewodniczący Komisji 
Budżetowej ustalają stawki te podatku od nieruchomości, tylko Minister Finansów. 
Zawsze mówię, że moją dewizą jest, żeby  zmieniać  co można, a czego się nie da, 
bo nie leży w naszych kompetencjach, zostawmy innym. 
To co pan proponował,  zwiększyć podatek  wszystkim od budynków mieszkalnych u 
nas jest na poziomie 0,74 zł, a górna, maksymalna  stawka to 0,75 zł, więc nie 
rozumiem jak można podnieść o pańską propozycję 5 gr. ? 
 
Radny Filas – to bardzo proste, proponuję zwyżkę o 1 grosz dla wszystkich, 
 
p. Wójt – jeżeli chodzi o  stawkę w tej grupie, w której znajdują się  stodoły, 
mamy stawkę 3,63 zł, pokazywałam państwu w tabeli, jakie stawki mają inne 
gminy. Aby porządkować tę sprawę, pokazałam, że tylko Gmina Pakosławice ma 
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stawkę zbliżoną do naszej obecnej, natomiast wszystkie pozostałe mają duże 
wyższe, bo oscylujące w graniach 5,90 zł, do 6,50 zł., ale  to  państwo uchwalacie,  
jesteście organem uchwałodawczym.  Ja wskazuję na pewne racjonalne 
rozwiązania. Tylko musicie państwo zdawać sobie sprawę również z tego, że tym 
sposobem, w naszej gminie nie będzie tylu środków na dodatkowe, na chodniki, na 
remont dróg, ile w gminie Łambinowice, Tułowice, czy Korfantów. Oni maja te 
wskaźniki wyższe, więc będą mieli więcej środków finansowych na wykonanie tych 
zadań. 
 
Radny Jagusz – kwestią sporną są tylko te stodółki, obory. Co roku mamy ten temat 
i ten problem. Uważam, że nie należy im już nic podwyższać, bo ci ludzie kiedyś 
ciężko pracowali, dbali o swoje obejścia tak, jak mogli, a kiedy przekazali 
następcom, to teraz obciąża się ich coraz większymi opłatami. Myślę, że ten 
problem sam się niedługo rozwiąże, więc zostawmy tę stawkę po staremu, żeby nie 
mieli odczucia, że władza im nie sprzyja. 
 
p. Wójt – powiedziała, że na komisji przedstawiały argumenty, zestawienia, które 
być może umknęły uwadze radnego. Powtórzyła zatem, że jeśli przedstawia jakieś 
propozycje, to są one głęboko przemyślane, przeliczone. To dlatego społeczeństwo 
wybrało ją na wójta tej gminy, dało upoważnienie, żeby dbała o ich dobro,             
o prawidłowy rozwój, o zaspokajanie potrzeb, aby wszystkim żyło się w tej gminie 
coraz lepiej, wygodniej. Dlatego przedstawiała ten problem na komisjach, żeby 
wypracować wspólne stanowisko. 
 
Widzę, że patrzycie państwo  ze swojego punktu widzenia, z własnej perspektywy, 
nie patrzycie globalnie na te sprawy. Pan radny Jagusz twierdzi, że nie warto 
podwyższać, bo to niewiele da do budżetu, zrobi więcej zamieszania. Chcę 
powiedzieć, że jeśli podnieślibyśmy tę stawkę na 4,00 zł, gdzie Minister Finansów 
daje górną granicę tej stawki na  7,62 zł, a inne gminy już teraz, jeszcze bez 
podwyżki  mają te stawki nawet do 6,50 zł, to i tak ten wskaźnik w naszej gminie 
porównaniu z innymi gminami, o których mówiłam będzie niski. Przeliczyłyśmy to z 
p. Skarbnik  i zwyżka do budżetu byłaby o 10 900 zł. Widzę jednak opór państwa. 
Nie chcę działać sama, ale razem z państwem, nie chcę budować frontu oporu, 
chcę słuchać mieszkańców, bo po to tu jestem, więc zaakceptuję to, co państwo 
sugerowaliście, czyli 3,63 zł, choć zwracam państwu uwagę raz jeszcze na skutki 
takiego działania – Gmina Skoroszyce będzie odstawać od innych gmin. Mniej 
wydamy na drogi, chodniki, niż nasi sąsiedzi. 
 
Radny Kaczmarczyk  - chciałem powiedzieć, że gdybyśmy to podnieśli na 
proponowaną stawkę, to wydaje mi się, że nikt tyle nie zapłaci, co emeryci, ja 
wiem, że 10 000 zł wpływu do budżetu to dużo i może nie być chodnika we wsi, ale 
trzeba też zrozumieć tych emerytów, którzy kiedyś ciężko pracowali, a teraz ciągle 
im podwyższamy podatki, które i tak płacą z tych swoich marnych emerytur, to jest 
bardzo ważne dla nich. Ja wiem, że te stawki ustala Minister Finansów, ale 
wychodzi na to, że rolnik prowadzący działalność zapłaci mniejszy podatek, niż 
były rolnik, który ma stodółkę i oborę, 
 
Radny Filas – wnioskuję, żeby głosowanie nad stawkami było imienne, żebyśmy się 
nie ukrywali za żadną grupą, tylko imiennie, jawnie głosowali, bo wtedy wyborcy 
wiedzą, jak kto głosował nad podatkami.  Uważam to, za uczciwe wobec 
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wyborców. Druga sprawa, pani wójt mówi, że 10 000 zł do budżetu to dużo. Już     
w czerwcu na sesji mówiłem, że na większe fanaberie wydało się więcej pieniędzy, 
a teraz mamy łatać budżet takimi podatkami? że tylko wspomnę fajerwerki na 
budynku itp. Nie będę już dalej w to wchodził, bo uważam, że na cudzych plecach 
takie rzeczy, to nieładnie.  Zatem jeszcze raz proszę, żeby było imiennie, będzie 
wiadomo, kto z jakiej wsi pochodzi, wtedy wyborca będzie wiedział, kto mu to 
zrobił albo kto tego nie zrobił. 
 
Przew. RG – wszystko to robimy transparentnie, nie wyobrażam sobie, żeby się 
chować. Jeżeli ktoś ma odwagę startować na radnego, to musi mieć też odwagę 
przyznać się do tego jak głosował.  
Taka kwota wpływająca do budżetu nie jest bagatelna, ale z drugiej strony trzeba 
też myśleć o innych.  
Zapytał p. Skarbnik ile z tej grupy podatników wpływa środków do budżetu? 
 
p. Skarbnik – trudno jest taką ewidencję prowadzić, ale co do solidności osób 
starszych, to ci ludzie są  obowiązkowi. 
 
Przew. RG – to prawda, bo jeśli żyją oboje starsi, to nie jest jeszcze tak źle przy 
dwóch emeryturach, ale jak zostaje jedno, to jest już o wiele gorzej, myślę, że 
jest to bardzo ważna sprawa, bo dotyczy części naszych mieszkańców. W przypadku 
mieszkań, budynków podwyżka o 1 grosz, to minimalna sprawa, ale w przypadku 
stawki od stodół, to nie jest już tak mało. 
 
Radna Słowiak – wcześniej na komisji nie sądziłam, że  ta stawka dotyczy jednak 
sporej części mieszkańców i poparłam wniosek p. Wójt, ale sprawdziłam na 
podstawie Makowic, że tych starszych ludzi, których dotyczy ta podwyżka jednak 
trochę jest, a po dzisiejszej dyskusji zmieniłam zdanie i jestem za tym, żeby 
małymi kroczkami podwyższać, nie tak naraz, więc skoro jest propozycja, żeby od 
mieszkań podwyższyć o 1 grosz, to dla tych emerytów też podnieśmy o 1 grosz. 
 
Radny Kaczmarczyk – jest jeszcze jedna kwestia, która jest bardzo ważna, kiedy 
prowadziłem gospodarstwo rolne, to podatki od rolników były bardzo wysokie, 
kiedy zdałem gospodarstwo, podatek rolny jest coraz mniejszy, a podatki za 
stodoły coraz większe. Kiedyś  to budowałem, dbałem, żeby wyglądało jak trzeba, 
a teraz żeby nie płacić dużego podatku miałbym to rozebrać ?  chyba dostałbym 
zawału. Jeszcze mnie stać, żeby ten podatek zapłacić, nawet 4,00 zł, ale co mają 
powiedzieć inni, którzy nie mają z czego zapłacić. 
 
Przew. RG – zapytał jakie są propozycje do przegłosowania? 
 
Radny Kaczmarczyk – moja propozycja to: podnieść stawkę na mieszkania o 0,01 
zł, czyli na 0,75 zł i pozostawić stawkę na stodoły czyli 3,63 zł. 
 
p. Wójt – dobrze, zatem proponuję krakowskim targiem, w wyniku tej dyskusji  
zmienić stawkę dla wszystkich od mieszkań na 0,75 zł, tak, jak proponował radny 
Filas, natomiast stawkę drugą na 3,70 zł,  tak,  jak ma najmniejsza powierzchniowo 
gmina Pakosławice.  
Zwróciła się do radcy z zapytaniem czy tak może być, 
 



 16 

p. Mecenas Bogusław Dziadkiewicz – powiedział, że jest to zgodne z prawem, 
 
Przew. RG – zatem mamy jedną propozycję podniesienia stawki 0,74 zł, na 0,75 zł 
dla wszystkich mieszkańców i 2 propozycje stawki na czyli pozostawienia stawki 
3,63 zł, druga propozycja podnieść o 0,07 zł na 3,70 zł. 
 
Pierwsza propozycja podniesienia o 1 grosz na stawkę 0,75 zł od budynków 
mieszkalnych: w głosowaniu wzięło udział 13 radnych i 13 głosowało za tą stawką. 
Druga propozycja podniesienia stawki „od pozostałych” na 3,70 zł.  
„za” – głosowało 9 radnych, „przeciw” było 4 radnych. Zatem został zaakceptowany 
wniosek o ustalenie stawki w wysokości 3,70. 
 
Następnie przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Przyjęto 12 głosami „za”, przy 1 „przeciw”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXIII/159/2016 w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości na 2017 rok. 
 
Ad 10  
 
W dalszej części obrad nie uczestniczyli radni Jan Filas i Marcin Rzepka. 
 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany. 
Pani Wójt jeszcze raz wyjaśniła, że zmieniły się przepisy o opłacie prolongacyjnej, 
musimy zatem je zastosować w  naszej uchwale, która dotychczas obowiązywała,   
a była z 1998 r. W uchwale był zapis, że stawka opłaty prolongacyjnej równa była 
50% stawki odsetek za zwłokę, teraz stawka opłaty prolongacyjnej jest równa 
obniżonej stawce odsetek za zwłokę  
 
Radna Słowiak – chcieliśmy kiedyś ze Spółdzielni skorzystać z tej prolongaty  na 
jedną ratę podatku, ale jak się okazało, jaki to stos dokumentów trzeba 
przedstawić, to zrezygnowaliśmy i ratę zapłaciliśmy z odsetkami. Tak więc nie 
opłaca się prolongować, bo to zbyt skomplikowane, ale rozumiem, że trzeba dać 
taką możliwość. 
 
p. Wójt – tak należy uczynić, aby wszystko było zgodne pod względem formalno – 
prawnym. 
 
Nie było więcej dyskusji, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i 
poddał pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 11 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXIII/160/2016 w sprawie opłaty prolongacyjnej. 
 
Ad 11 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie zgłoszono uwag, wobec czego przewodniczący przedstawił 
projekt uchwały i poddał pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 11 głosami „za”. 
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Podjęto uchwałę Nr XXIII/161/2016 w sprawie organizacji wspólnej obsługi 
administracyjnej, finansowej i organizacyjnej dla placówek oświatowych 
prowadzonych przez Gminę Skoroszyce. 
 
Ad 12 
 
Projekt uchwały w sprawie Statutu Gminnego Zespołu Administracyjno – 
Ekonomicznego szkół i Przedszkoli był szczegółowo omawiany na wszystkich 
komisjach, pozytywnie zaopiniowany, nie było pytań, zatem przewodniczący 
przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 11 
glosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXIII/162/2016 w sprawie nadania Statutu Gminnemu 
Zespołowi Ekonomiczno – Administracyjnemu Szkół i Przedszkoli                       
w Skoroszycach. 
 
Ad 13 
 
Przewodniczący powiedział, że otrzymał pismo z Urzędu Skarbowego w Nysie            
w sprawie analizy oświadczeń majątkowych za 2015 rok. Każdy z radnych otrzymał 
treść uwag do swojego oświadczenia. Tych uwag jest sporo, poprosił żeby 
dokładnie przeanalizować swoje oświadczenie, aby nie powtórzyć tego samego 
błędu. Należy wpisywać kwotę kredytu, w jakim banku wzięty, ile zostało do 
spłaty, przybliżoną wartość nieruchomości i ruchomości.  
Jeżeli chodzi  o nie wpisanie istotnych spraw, to należy złożyć korektę. 
 
Radca prawny p. Dziadkiewicz – dopowiedział, że należy podkreślić                     
w oświadczeniu majątkowym formę majątku, czy jest on wspólny, czy należy tylko 
do jednego ze współmałżonków. Trzeba to zrobić w dwóch punktach. Trzeba 
dokładnie zwracać uwagę na wszystkie punkty w oświadczeniu i odpowiedzieć, 
jeżeli nie pytanie nie dotyczy to danej osoby, to należy wpisać „nie dotyczy” lub 
nie posiadam,  w zależności od formy zapytania. 
 
Radna Słowiak – zgłosiła wniosek o zaproszenie przedstawiciela Urzędu Skarbowego 
w miesiącu lutym lub marcu, żeby wyjaśnił dokładnie wszystkie niewiadome  
 
Ad 15 
 
Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji: 
 
p. Wójt – w sprawie interpelacji radnego Winnika o postawienie znaku na drodze 
401, że jest dojazd również do Mroczkowej, nie tylko do Czarnolasu.  
Sprawa została zgłoszona do Zarządu Dróg Wojewódzkich o prawidłowe 
oznakowanie. 
- w sprawie włazów przy świetlicy, zostaną te włazy podniesione, pismo w tej 
sprawie zostało panu wysłane, 
- w sprawie zjazdu z drogi powiatowej zostało wystosowane pismo do Starostwa 
Powiatowego o wydanie warunków na remont drogi, 
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- zostały również zgłoszone członkowi Zarządu Powiatu p. Danielowi Palimące nasze 
drogi powiatowe do remontu tj. Skoroszyce – Jaszów w miejscowości Czarnolas       
i Skoroszyce – Mroczkowa, aby trafiły do budżetu powiatu na 2017 rok. 
 
Radnemu Filasowi, który zgłaszał oznakowanie drogi do mogił Żołnierzy Wyklętych. 
Jest to właściwie droga do  miejsca upamiętnienia poległych Żołnierzy Wyklętych. 
Zostały zlecone prace wykonania oznakowania tej drogi, koszt  to ok. 1 600 00 zł. 
Dostawcą znaków jest wykonawca z Otmuchowa, natomiast montaż wykonamy 
własnym sumptem. 
 
Radnej Malec i Radnej Rogalińskiej – w sprawie oświetlenia drogi na ulicy 
Parkowej w Sidzinie i Parkowej w Skoroszycach. Pracownik merytoryczny wykonał 
weryfikacji  tego oświetlenia i zostało wystosowane pismo do TAURON-u   wraz        
z wnioskiem o wydanie warunków technicznych o przyłączenie do sieci 
energetycznej. Jeśli otrzymamy odpowiedź, wówczas zapytamy o koszty tego 
przedsięwzięcia. 
 
Radna Malec prosiła również o ustawienie znaku zakazu wyprzedzania na drodze 
krajowej w Sidzinie. Muszę dopytać jeszcze o tę sprawę, ponieważ na drodze 
krajowej jest podwójna linia ciągła i tym samym już jest zakaz wyprzedzania, być 
może chodziło o inny odcinek drogi ? 
 
Radnej Juśkiewicz, która zgłaszała dosypanie poboczy, na drodze powiatowej, bo 
się zrobiła bardzo wąska. Sprawa została również zgłoszona do Starostwa 
Powiatowego. Sugerowała, aby wykonawca tej drogi zrobił to w ramach gwarancji. 
 
Radnemu Jaguszowi –  ustawienie znaku na początku i na końcu wsi Brzeziny 
sprawa jest już załatwiona, 
 
Radny Jagusz – ale na Komisji prosiłem, żeby doprecyzować ten napis, że dotyczy 
dojeżdżających do posesji.  Kierowcy mogą dostać mandat, bo napis jest 
niekompletny. 
 
Ad 16 
 
p. Zbigniew Szyndrowski Sołtys Giełczyc – prosił o zgłoszenie wyczyszczenia rzeki 
na odcinku  wsi, 
 
Radna Gmyr – w Chróścinie na działkach, na osiedlu Tumbewa jest plaga kotów, 
może jest możliwość coś z nimi zrobić ? bo one się mnożą, trudno nad nimi 
zapanować, 
 
p. Rudkowski – koty, to zwierzęta wolno żyjące, nie biorą się z nikąd, skoro są 
dokarmiane, to się rozmnażają. Możemy wyłapać tylko takie, które nie mają 
właścicieli. Można byłoby dokonać sterylizacji, ale musiałby być ktoś, kto je 
wyłapie. 
 
Radna Słowiak – proponuję, jak będzie nowy regulamin od nowego roku, żeby 
zlikwidować dzwony we wsiach. Jest to nie tylko moje zdanie, ale rozmawiałam       
z wieloma ludźmi, którzy też są za likwidacją tych dzwonów. 
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p. Rudkowski – pracujemy nad nowym regulaminem, w którym mają być zapisy        
o likwidacji dzwonów we wsiach. Mają pozostać tylko na osiedlach, gdzie nie ma 
innej możliwości odbioru szkła. 
 
Radny Winnik – w imieniu mieszkańców na byłej cegielni podziękował p. Wójt na 
wykonanie oświetlenia na drodze, 
 
Radny Jagusz – jakiś czas temu urzędnicy kontrolowali odbiór odpadów przez firmę 
EKOM, czemu to miało służyć,  
 
p. Rudkowski – kontrolowaliśmy, czy śmieciarka przyjeżdża po nasze odpady pusta, 
czy być może w części zapełniona.  Drugim celem była kontrola, czy mieszkańcy 
oddają odpady zgodnie ze złożoną deklaracją, czy są  segregowane i  co zawierają 
te odpady. Do kontroli zainspirowały nas coraz wyższe rachunki do zapłaty za 
usługi, były  też takie, które były dwukrotnie wyższe, niż w analogicznym miesiącu 
poprzedniego roku. 
 
p. Wójt – chciałam jeszcze dopowiedzieć, że na pomniku Poległych za Wolność 
Naszą i Waszą zostało  zamontowane, ponieważ ten znak , który był, zniknął i w to 
miejsce zostało umieszczone nowe Godło. 
 
Odpowiedziała jeszcze na jedną interpelację, p. radnej Kalisz – sprawa oświetlenia 
pasażu od osiedla do ul. Powstańców Śląskich. Prace zostaną wykonane do            
28 grudnia tego roku, za kwotę 14 200 zł. 
 
Nie było więcej pytań i dyskusji, a wobec wyczerpania całego porządku obrad, 
przewodniczący zamknął sesję. 
 
Protokolant:       Przewodniczący obrad: 
Barbara Janik-Zawada        Henryk Sokołowski 
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